
P R O T O K Ó Ł  NR  4/2017 

z  obrad XXII sesji VII kadencji Rady Gminy Kluczewsko 

odbytej w dniu  30 czerwca 2017 roku  

w sali nr 21 budynku Urzędu Gminy  w Kluczewsku  

 

 Obrady XXII sesji Rady Gminy Kluczewsko rozpoczęły się o godzinie 10
00

. Na sesji obecni 

radni wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokółu, Wójt  - Rafał Pałka, Sekretarz 

Gminy – Andrzej Jaśkiewicz, Skarbnik Gminy- Aleksandra Kuzdak, Dyrektor KUZG – Krzysztof 

Ławiński, Kierownik GOZ – Piotr Niewęgłowski, Komendant Gminny OSP – Dariusz Ławiński, 

Komendant Powiatowy Policji we Włoszczowie – Mariusz Przyborowski,  Dyrektorzy szkół z 

terenu Gminy, Honorowy Obywatel Gminy – Wiesław Jaszewski, przedstawiciele Młodzieżowej 

Rady Gminy, sołtysi wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do protokółu. 

 Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady – Mateusz Strychalski, który po powitaniu  

zebranych zaproponował  przyjęcie następującego porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy o podjętych działaniach od ostatniej sesji Rady Gminy. 

6. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2016  rok. 

a) Przedstawienie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  z wykonania budżetu gminy za 

2016  rok. 

b) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wykonaniu budżetu gminy za 2016 rok. 

c) Przedstawienie  wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

gminy za 2016  rok. 

d) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej. 

e) Dyskusja. 

f) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu gminy za 2016 rok.  

g) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu 

gminy za 2016 rok.  

7. Ocena bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Kluczewsko za 2016 rok. 

8. Ocena bezpieczeństwa p.pożarowego na terenie gminy Kluczewsko za 2016 rok. 

9. Informacja o złożonych oświadczeniach  majątkowych Kierowników jednostek organizacyjnych i 

pracowników Urzędu Gminy oraz Radnych.  

10. Przedstawienie projektów uchwał w sprawach: 

a) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Kluczewsko do Projektu „Zielona  energia dla 

mieszkańców w gminach: Kluczewsko, Moskorzew, Radków, Secemin” 

b) zmian w budżecie gminy na 2017 rok, 

c) zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy na lata 2017-2020, 

11. Dyskusja. 

12. Podjęcie uchwał w sprawach  wymienionych w pkt  10  porządku obrad. 

13. Interpelacje i zapytania radnych.  

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

15. Wolne wnioski i informacje.  

16. Zakończenie sesji. 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Pan Mateusz Strychalski. 

Ad. 2. Przewodniczący stwierdził quorum obrad XXII sesji Rady Gminy, obecnych 14 radnych.  

Ad. 3. Protokół  z poprzedniej XXI sesji Rady Gminy był wyłożony do wglądu, nie zostały 

zgłoszone żadne uwagi. W związku z powyższym protokół został poddany pod głosowanie. Za 



zatwierdzeniem protokółu głosowało 14 radnych. Protokół został zatwierdzony  jednogłośnie, bez 

poprawek. 

Ad. 4. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy są uwagi lub wnioski do 

przedstawionego porządku obrad.   

 Wójt Gminy zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad o  projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Kluczewsko nieruchomości oznaczonej jako działka 

ewidencyjna Nr 76 o powierzchni 0,52 ha w obrębie ewidencyjnym Kluczewsko. Projekt uchwały 

był przedmiotem dyskusji na posiedzeniach stałych komisji w dniu 28.06.2017 r., ponieważ Gmina 

Kluczewsko planuje występować o środki unijne na modernizację boiska i do złożenia wniosku 

konieczna jest własność terenu.   

- Wniosek Wójta został poddany pod głosowanie: 

 Za wnioskiem głosowało 14 radnych (jednogłośnie). Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  

Rada będzie obradować według rozszerzonego następującego porządku obrad o projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Kluczewsko nieruchomości oznaczonej jako 

działka ewidencyjna Nr 76 o powierzchni 0,52 ha w obrębie ewidencyjnym Kluczewsko.  

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy o podjętych działaniach od ostatniej sesji Rady Gminy. 

6. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2016  rok. 

a)  Przedstawienie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  z wykonania budżetu gminy za 

2016  rok. 

b)Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wykonaniu budżetu gminy za 2016 rok. 

c) Przedstawienie  wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

gminy za 2016  rok. 

d) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej. 

e) Dyskusja. 

f) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu gminy za 2016 rok.  

g) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu 

gminy za 2016 rok.  

7. Ocena bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Kluczewsko za 2016 rok. 

8. Ocena bezpieczeństwa p.pożarowego na terenie gminy Kluczewsko za 2016 rok. 

9. Informacja o złożonych oświadczeniach  majątkowych Kierowników jednostek organizacyjnych i 

pracowników Urzędu Gminy oraz Radnych.  

10. Przedstawienie projektów uchwał w sprawach: 

a) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Kluczewsko do Projektu „Zielona  energia dla 

mieszkańców w gminach: Kluczewsko, Moskorzew, Radków, Secemin” 

b) zmian w budżecie gminy na 2017 rok, 

c) zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy na lata 2017-2020, 

d) wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Kluczewsko nieruchomości oznaczonej jako działka 

ewidencyjna Nr 76 o powierzchni 0,52 ha w obrębie ewidencyjnym Kluczewsko. 

11. Dyskusja. 

12. Podjęcie uchwał w sprawach  wymienionych w pkt  10  porządku obrad. 

13. Interpelacje i zapytania radnych.  

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

15. Wolne wnioski i informacje.  

16. Zakończenie sesji. 



Ad. 5. Przewodniczący udzielił głosu Wójtowi Gminy, który przedstawił  informację z działalności 

od ostatniej sesji Rady Gminy, na której prezentowana była informacja w dniu  27 kwietnia 2017 

roku (załącznik nr 3). Informacja została przyjęta jednogłośnie. 

Ad. 6. a) Przewodniczący Rady udzielił głosu Wójtowi Gminy – Rafałowi Pałce, który 

przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2016 rok (załącznik Nr 4). Dochody 

zostały wykonane  w kwocie 21.734.014,96 zł na plan 20.409.286,67 zł co stanowi 104,63 % planu. 

Dochody majątkowe wykonano w kwocie 379.505,88 na plan 379.505,88 tj. 100,00 %.  Wydatki 

zostały wykonane w kwocie 19.919.800,58 zł na plan 21.734.489,60 tj. 91,65 % planu. Wydatki 

majątkowe wykonano w kwocie 1.125.007,19 zł na plan 1.805.074,00 zł tj. 62,32 % planu. Rok 

2016 zamknął się nadwyżką w wysokości 1.814.214,38 zł Wydatki budżetowe realizowane były 

zgodnie z prawem zamówień publicznych. Zadania zaplanowane do realizacji  w 2016 roku zostały 

wykonane. Realizowana była  budowa kanalizacji sanitarnej w Bobrownikach. Przygotowana 

została dokumentacja na budowę kanalizacji w Ciemiętnikach. Rozpoczęto przygotowanie  

dokumentacji na budowę kanalizacji w Bobrowskiej Woli, Kolonii Bobrowskiej Woli i Miedzianej 

Górze. Rozbudowywano sieć kanalizacyjną i wodociągową na terenie gminy.  Dokonano 

asfaltowania dróg gminnych, dofinansowano budowę dróg powiatowych oraz dokonano remontu 

dróg gminnych asfaltowych i tłuczniowych. W szkołach wykonano remonty, zakupiono pomoce 

naukowe oraz meble.  W Urzędzie Gminy i jednostkach organizacyjnych organizowane były  staże 

dla  absolwentów z terenu gminy, organizowane były również roboty publiczne i prace 

interwencyjne. Majątek gminy stanowi wartość  49.948.000 zł 

Z powyższego wynika, że zamierzenia zaplanowane  na rok 2016 zostały zrealizowane, a  

rok ten  był kolejnym rokiem inwestowania  i dalszego rozwoju Gminy Kluczewsko. 

Na zakończenie Wójt złożył podziękowanie dla radnych, sołtysów jak również 

mieszkańcom gminy za wkład pracy wniesiony w realizację budżetu gminy w 2016 roku. 

 Mając powyższe na uwadze Wójt wnosi do Wysokiej Rady o przyjęcie sprawozdania i 

udzielenie absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 2016 rok.  

 b) Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Skarbnik – Aleksandrze Kuzdak, która 

przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach wraz z uzasadnieniem.  RIO na 

podstawie przesłanych przez Wójta Gminy sprawozdań i informacji zaopiniowało pozytywnie 

wykonanie budżetu gminy za 2016 rok. 

 c) Przewodniczący Rady udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Panu 

Karolowi Glanda, który przedstawił  opinię w sprawie wykonania budżetu gminy za 2016 rok 

(załącznik nr 5). Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 9 maja 2017 roku po zapoznaniu się ze 

złożonymi przez Wójta Gminy sprawozdaniami z wykonania budżetu gminy za 2016 rok, 

sprawozdaniem finansowym oraz informacją o stanie mienia komunalnego uznaje, że realizacja 

budżetu gminy zarówno po stronie dochodów jak i wydatków w 2016 roku była prawidłowa. 

Komisja na posiedzeniu zapoznała się również z Uchwałą Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu gminy za 2016 rok. Komisja stwierdziła, że 

przedłożone przez Wójta sprawozdania są rzetelne i zostały sporządzone właściwie. Komisja 

stwierdza, że Wójt Gminy prowadził gospodarkę finansową kierując się zasadą gospodarności, 

celowości i rzetelności, co pozwala na pozytywne zaopiniowanie wykonania budżetu gminy za 

2016 rok oraz wystąpienie do Rady Gminy z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

z tytułu wykonania budżetu gminy za 2016 rok (załącznik nr 6). 

Rada Gminy w/w wniosek wraz z opinią Komisji Rewizyjnej przesłała do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach celem zaopiniowania. 

 d) Przewodniczący Rady odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o 

wniosku Komisji Rewizyjnej (załącznik nr 7). RIO po zbadaniu wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy w Kluczewsku w sprawie o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2016 rok z tytułu 

wykonania budżetu, postanowiło  wniosek zaopiniować pozytywnie.   

e) W dyskusji jako pierwsza zabrała głos Przewodnicząca Komisji Finansów  Ławińska 

Bożena, która  poinformowała, że na posiedzeniu komisji w dniu 28 czerwca szczegółowo zostały 



omówione dochody i wydatki budżetu gminy za 2016 rok. Wykonanie dochodów wzrosło o 5 mln 

od planu, na które złożyło się m.in. odzyskanie podatku VAT oraz dotacja na realizację programu 

500+ . Niezrealizowana inwestycja w Ciemiętnikach uzasadniona, ponieważ oczekujemy  na środki 

unijne na budowę kanalizacji. Komisja stwierdza, że był to dobry rok dla naszej gminy. Kolejny 

rok, w którym realizowane były zadania w ramach funduszu sołeckiego.   

Komisja Finansów jednogłośnie pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu gminy za 2016 rok 

i wnosi o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu gminy za 2016 rok.  

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty – Pan Piotr Barański. Komisja 

Oświaty nie wnosi żadnych uwag do realizacji budżetu gminy w 2016 roku, jednogłośnie  

pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu gminy za 2016 rok i wnosi o udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy.  

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Pan Eugeniusz Lipiński stwierdził, że Komisja nie 

wnosi żadnych uwag do przedstawionych sprawozdań. Przewodniczący stwierdził, że budżet ciągle 

wzrasta, i wiele inwestycji wykonywane jest za środku unijne. W związku z powyższym Komisja 

Rolnictwa  jednogłośnie przyjmuje sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2016 rok, opiniuje 

je pozytywnie i wnioskuje o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy.  

 f) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia  sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2016 rok  - udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XXII/21/2017 

i stanowi załącznik nr 8. 

 g) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Kluczewsko z tytułu wykonania budżetu gminy za 2016 rok - udział wzięło 14 radnych. Za 

podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr 

XXII/22/2017 i stanowi załącznik nr 9. 

Przewodniczący Rady wraz z Wiceprzewodniczącymi złożyli gratulacje Wójtowi Gminy za 

udzielone absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 2016 roku życząc wręczając bukiet 

kwiatów, a wszyscy zebrani nagrodzili Wójta oklaskami. 

Wójt Gminy podziękował za udzielone jednogłośnie absolutorium. Wójt zwracając się do 

zebranych złożył serdeczne podziękowania  za pomoc w realizacji budżetu gminy  w 2016 roku. 

Wójt powiedział, że nie byłoby sukcesu, bez waszego udziału szanowni radni, sołtysi a także  

mieszkańcy gminy. Szczególne podziękowania Wójt skierował do pracowników urzędu, 

Kierowników jednostek organizacyjnych realizujących budżet Gminy w 2016 roku. Dziękując za 

wspólny rok Wójt powiedział, że jest to sukces nas wszystkich, bo Gmina to wspólnota. 

Ad. 7. Przewodniczący Rady udzielił głosu Komendantowi Komendy Powiatowej Policji we 

Włoszczowie Panu Mariuszowi Przyborowskiemu, który przedstawił informację o stanie 

bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Kluczewsko za 2016 rok (załącznik nr 

10).  

Gmina Kluczewsko jest jedną z 6 gmin znajdującą się w rejonie działania Komendy Powiatowej 

Policji we Włoszczowie. W 2016  roku na terenie gminy zaistniały 53 przestępstwa, z czego 

wykrytych zostało 47 - czyli 87,04 %, stwierdzono 16 przestępstw kryminalnych, 24 przestępstwa 

gospodarcze, 3 przestępstwa z ustawy o przeciwdziałaniu narkomanii. Doszło do 22 zdarzeń 

drogowych, w tym do 2 wypadków i 20 kolizji, dwie osoby zostały ranne.  Nietrzeźwość 

kierujących stanowi jedną z przyczyn zagrożeń bezpieczeństwa w ruchu drogowym. W 2016 roku 

zatrzymano 14 kierujących w stanie nietrzeźwości.  

Na terenie gminy Kluczewsko policjanci z Komendy Powiatowej Policji z Włoszczowy 

przeprowadzili łącznie 350 interwencji, z czego 76 to  domowe, a 23 interwencje zakończono 

sporządzeniem Niebieskiej Karty.   

Zadania dzielnicowego wykonuje Rafał Tomczyk, który przyjmuje interesantów w każdy 

poniedziałek w godzinach od 10.30 do 11.30 w budynku UG w Kluczewsku. Teren Gminy każdego 

dnia objęty jest służbą patrolową.  Przyjęte rozwiązania w zakresie organizacji służby patrolowej 

należy uznać za adekwatne do występujących zagrożeń.  



Podsumowując należy stwierdzić, że stan bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

Gminy Kluczewsko w 2016 roku dzięki podejmowanym przez funkcjonariuszy Komendy 

Powiatowej Policji we Włoszczowie był na dobrym poziomie. 

Przewodniczący Rady ogłosił 5 minutową przerwę, po której w ramach oceny 

bezpieczeństwa publicznego nastąpi debata pod nazwą „Porozmawiajmy o bezpieczeństwie - 

możesz mieć na nie wpływ”. 

Po 5 minutach wznowiono obrady.  

Na obrady sesji w związku z debatą nt. bezpieczeństwa publicznego przybyli  

przedstawiciele Komendy Powiatowej Policji Marek Tyjas, Rafał Tomczyk oraz Jerzy Ciułek.  

Przewodniczący Rady udzielił głosu Naczelnikowi Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego 

Panu Jerzemu Ciułkowi, który przedstawił prezentację dotyczącą Krajowej Mapy Zagrożeń 

Bezpieczeństwa, służby dzielnicowego, profilaktyki społecznej prowadzonej przez włoszczowskich 

policjantów oraz aplikacji Moja Komenda, w ramach  w debaty pn. „Porozmawiajmy o 

bezpieczeństwie - możesz mieć na nie wpływ”. 

Po wysłuchaniu  i obejrzeniu prezentacji odbyła się dyskusja na powyższy temat.  Radni 

zgłosili kilka wniosków na temat bezpieczeństwa publicznego. Zakrzaczenia oraz niewykoszone 

trawy przy drogach ograniczają widoczność, przez co zwiększa się ryzyko wystąpienia wypadków. 

Należy więc egzekwować od zarządców dróg właściwe utrzymanie poboczy. Dyrektorzy szkół 

wnioskują aby na drodze wojewódzkiej przy szkołach w Kluczewsku i Dobromierzu ustawić 

fotoradary oraz zwiększyć kontrole drogowe, ze względu na poprawę bezpieczeństwo uczniów. 

Radni uważają, że na terenie gminy przy drogach znajdują się chodniki trawiaste, stąd apel do 

policji, aby mieszkańcy mogli uczęszczać poboczem po różnych stronach jezdni. Również gorący 

apel radni przekazali na ręce Komendanta Policji, aby uczniowie, którzy dojeżdżają do szkoły 

rowerem wzdłuż drogi wojewódzkiej z Rączek do Dobromierza oraz z Pilczycy do Kluczewska 

mogli poruszać się rowerem po chodniku.   Na pewno bezpieczniej będzie kiedy to dziecko będzie 

jechało chodnikiem niż ulicą. Radni widzą zagrożenie w Dobromierzu, gdzie tuż za ostrym 

zakrętem znajduje się przejście dla pieszych. Rozwiązaniem byłoby wstawienie znaku o przejściu 

dla pieszych przed zakrętem. Radni zwrócili również uwagę, że młodzież szkolna rano dowożona 

jest do szkół ponadgimnazjalnych we Włoszczowie na samo miejsce, natomiast powrót po lekcjach 

do domu odbywa się z rynku we Włoszczowie. Stąd wniosek o przeniesienie przystanku BUS w 

inne miejsce, ponieważ duża ilość młodzieży oczekującej na odjazd busem w rynku stwarza 

ograniczenia i utrudnienia dla kierowców. 

Komendant Policji stwierdził, że wszystkie wnioski zostały zapisane i będą przeanalizowane 

i w miarę możliwości wprowadzone w życie.   

Ad. 8. Przewodniczący Rady udzielił głosu Komendantowi Gminnemu OSP Dariuszowi 

Ławińskiemu, który przedstawił informację na temat stanu bezpieczeństwa p.pożarowego na terenie 

gminy Kluczewsko za 2016 roku (załącznik nr 11).  

W roku 2016 jednostki z terenu gminy wyjeżdżały ogółem 54 razy do różnego rodzaju zdarzeń, z 

czego 47 na teren naszej gminy i 7 razy poza jej obszar.  W akcjach uczestniczyło 274 strażaków. 

OSP Kluczewsko oraz jednostka OSP Dobromierz są w krajowym systemie ratowniczo-gaśniczym, 

i to one wraz z Państwową Strażą Pożarną we Włoszczowie, zapewniają ochronę p.pożarową 

Gminy Kluczewsko. Pozostałe 8 jednostek są  jednostkami pomocniczymi. Jednostki OSP zrzeszają 

470 członków w tym 56 kobiet.  

 Na zakończenie sprawozdania Komendant złożył podziękowanie druhom strażakom za  

udział i zaangażowanie w akcjach ratowniczo-gaśniczych. Złożył również podziękowania Władzom 

Gminy: Wysokiej Radzie oraz Panu Wójtowi, wszystkim sołtysom oraz radom sołeckim, które 

przekazały swoje fundusze na zakupy dla straży pożarnych, oraz za wsparcie na każdym odcinku 

działalności statutowej. Komendant skierował również podziękowania dla  Komendy Powiatowej 

PSP we Włoszczowie dla Zarządu Gminnego OSP oraz wszystkim, którzy wspierali działalność 

strażaków z terenu gminy Kluczewsko.   



Podsumowując należy stwierdzić, że zabezpieczenie przeciwpożarowe terenu Gminy 

Kluczewsko w 2016 roku było  prawidłowe. 

Ad. 9. Przewodniczący Rady udzielił głosu Sekretarzowi Gminy, który przedstawił informacje  na 

temat złożonych oświadczeń majątkowych przez Kierowników jednostek organizacyjnych oraz 

pracowników Urzędu Gminy za 2016 rok (załącznik nr 12). Wszystkie zobowiązane osoby złożyły 

oświadczenia majątkowe Wójtowi Gminy w ustawowym terminie. Do oświadczeń zostały 

dołączone zeznania podatkowe PIT.  Ponadto Wójt Gminy oświadczenie majątkowe złożył 

Wojewodzie Świętokrzyskiemu. Oświadczenia majątkowe zostały przesłane do właściwych 

Urzędów Skarbowych.  

W wyniku dokonanej analizy należy stwierdzić, że oświadczenia zostały sporządzone 

prawidłowo. 

Przewodniczący Rady poinformował o złożonych oświadczeniach majątkowych przez 

radnych (załącznik nr 13). Oświadczenia zostały złożone przez wszystkich radnych na ręce 

Przewodniczącego Rady, natomiast Przewodniczący Rady swoje oświadczenie majątkowe złożył 

do Wojewody Świętokrzyskiego. W wyniku dokonanej analizy należy stwierdzić, że oświadczenia 

majątkowe zostały sporządzone prawidłowo, a następnie wraz z rozliczeniem podatkowym PIT 

zostały przesłane do Urzędu Skarbowego we Włoszczowie. 

Oświadczenia majątkowe zostały umieszczone na stronie internetowej Urzędu Gminy. 

Ad. 10. Przewodniczący Rady udzielił głosu Sekretarzowi Gminy, który przedstawił projekty 

uchwał w następujących sprawach: 

a) W sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Kluczewsko do Projektu „Zielona  energia dla 

mieszkańców w gminach: Kluczewsko, Moskorzew, Radków, Secemin”. Zgodnie z przepisami art. 

33 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o zasadach realizacji programów w zakresie polityki spójności 

finansowanych w perspektywie finansowej 2014-2020 w celu wspólnej realizacji projektu, może 

zostać utworzone partnerstwo przez podmioty wnoszące do projektu zasoby ludzkie, organizacyjne, 

techniczne lub finansowe, realizujące wspólnie projekt, na warunkach określonych w porozumieniu 

albo umowie o partnerstwie. Niniejsza uchwała pozwoli na przygotowanie i złożenie wniosków o 

dofinansowanie projektu partnerskiego „Zielona  energia dla mieszkańców w gminach: 

Kluczewsko, Moskorzew, Radków, Secemin”. Następstwem wyrażenia woli w tym zakresie będzie 

wspólne przygotowanie projektu przez partnerów. Jednocześnie uchwałą upoważni się Wójta 

Gminy Kluczewsko do podejmowania wszelkich działań i składania oświadczeń woli związanych z 

przygotowaniem  i realizacją partnerstwa, w zakresie wskazanym w niniejszej uchwale. 

Współdziałanie Gminy Kluczewsko z innymi jednostkami samorządu terytorialnego, partnerami 

społecznymi i gospodarczymi na rzecz realizacji projektów z dofinansowaniem ze środków 

zewnętrznych, znacznie zwiększy szanse gminy na powodzenie w pozyskaniu tego dofinansowania. 

b) Wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Kluczewsko nieruchomości oznaczonej jako działka 

ewidencyjna Nr 76 o powierzchni 0,52 ha w obrębie ewidencyjnym Kluczewsko. Zespół 

Przedszkolno-Szkolny w Kluczewsku użytkuje działkę Nr 76 o powierzchni 0,52 ha położoną w 

Kluczewsku. Działka ta przylega do działki, na której zlokalizowana jest szkoła. Na działce tej 

urządzone jest boisko szkolne. Z uwagi na nieuregulowany stan prawny działki nie mogła ona być 

wcześniej wykupiona przez Gminę. Obecnie jej stan prawny został przez właścicieli uregulowany i 

jest możliwość jej wykupienia. Cena zakupu zostanie ustalona w wyniku negocjacji, przy czym 

określa się górną granicę ceny, za jaką może ona zostać zakupiona tj. 110.00 zł.  Ponadto Gmina 

Kluczewsko planuje występować o środki unijne na modernizację boiska i do złożenia wniosku 

konieczna jest własność terenu. 

c) Przewodniczący Rady  udzielił głosu Pani Skarbnik, która przedstawiła projekty uchwał:   

- W sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok. Proponuje się zwiększenie dochodów  i wydatków 

budżetowych o kwotę 127.651 zł, oraz dokonanie zmian w załącznikach Nr 3, 5, 7. 

- Zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kluczewsko na lata 2017 – 2020. W celu 

prawidłowej realizacji budżetu gminy przy proponowanych zmianach w budżecie gminy należy 

również dokonać zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy. 



 

Ad. 11. W dyskusji jako pierwsza głos zabrała Przewodnicząca Komisji Finansów – Bożena 

Ławińska, która przedstawiła stanowisko komisji wypracowane na posiedzeniu w dniu 28.06.br. 

Komisja pozytywnie ocenia stan bezpieczeństwa publicznego i bezpieczeństwa p.pożarowego na 

terenie gminy za 2016 rok. Komisja nie wnosi żadnych uwag do projektów uchwał będących 

tematem obrad dzisiejszej sesji.  

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty Piotr Barański. Komisja pozytywnie 

opiniuje wszystkie projekty uchwał będące tematem obrad sesji. Komisja pozytywnie ocenia stan 

bezpieczeństwa publicznego i bezpieczeństwa p.pożarowego na terenie gminy za 2016 rok.  

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Rolnictwa Eugeniusz Lipiński. Komisja 

pozytywnie opiniuje stan bezpieczeństwa publicznego oraz p.pożarowego w 2016 roku. Wszystkie 

projekty uchwał komisja zaopiniowane pozytywnie. 

Ad. 12. Rada przystąpiła do głosowania: 

a) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy 

Kluczewsko do Projektu „Zielona  energia dla mieszkańców w gminach: Kluczewsko, 

Moskorzew, Radków, Secemin”. – udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr XXII/23/2017 i 

stanowi załącznik nr 14.   

b) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok  – udział 

wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała nr XXII/24/2017 i stanowi załącznik nr 15.  

c) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  Gminy 

Kluczewsko na lata 2017-2020 – udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr XXII/25/2017 i 

stanowi załącznik nr 16. 

d) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 

Kluczewsko nieruchomości oznaczonej jako działka ewidencyjna Nr 76 o powierzchni 0,52 

ha w obrębie ewidencyjnym Kluczewsko - udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 13 radnych, przy 1 głosie przeciwnym. Uchwała otrzymała nr XXII/26/2017 i 

stanowi załącznik nr 17.   

Ad. 13. W interpelacjach i zapytaniach  radnych głos zabrali: 

- Radny Henryk Łoszek zwrócił się do Wójta, kiedy nastąpi realizacja budowy chodnika przy 

drodze wojewódzkiej w Brześciu, oraz zapytał na temat wytyczenia drogi w Zabrodziu. Do radnego 

zwrócił się mieszkaniec Zabrodzie i zgłosił uwagi, że geodeta wytyczał drogę, a słupki graniczne 

nie zostały wstawione. Mieszkaniec zamiaruje wykonać ogrodzenie i nie wie gdzie są granice.  

- Radny Eugeniusz Lipiński zgłosił uwagi na temat wykonanej drogi w Stanowiskach w kierunku 

Januszewic. Radny stwierdził, że droga budowa drogi została zakończona, a rozjazd z drogą 

wojewódzką nie został połączony. Radny prosi o interwencje, ponieważ wykonawcy budowy tej 

drogi obecnie są na terenie naszej gminy przy budowie następnych odcinków i aby usunęli usterkę. 

Radny odniósł się do wybudowanej w latach wcześniejszych drogi do Bożej Woli w miejscowości 

Stanowiska koło cmentarza. Droga została źle wyprofilowana i po opadach deszczu stoi woda, 

która podchodzi przy cmentarzu pod mur i go uszkadza.  

- Radny Łączek Jarosław zwrócił się do Wójta o interwencję, ponieważ budowana jest ulica 

Murarska w Kluczewsku i okazało się, że przepust pod drogą przy zbiegu ulic: 1 Maja i Murarskiej 

jest niedrożny, aby naprawić go przed położeniem ostatniej warstwy asfaltu.  

Ad. 14. Do przedstawionych wypowiedzi ustosunkował się Wójt Gminy Rafał Pałka. Jeżeli chodzi 

o budowę chodnika przy drodze wojewódzkiej to obecnie znajduje się w trakcie uzgodnień w ZUD, 

na razie nie znany terminu rozpoczęcia budowy.   

- Znaki graniczne w Zabrodziu były wkopywane w obecności mieszkańca, więc są sprzeczne 

informacje o niewiedzy o ustaleniu granic.  



- W sprawie drogi w Stanowiskach Wójt rozmawiał już z wykonawcą i zostanie obniżone pobocze i 

połączone zostaną drogi.  

- Przepust w Kluczewsku zostanie naprawiony przed zakończeniem budowy drogi.  

Ad. 15. W wolnych wnioskach i informacjach głos zabrali: 

Sołtys wsi Rączki – Aniela Radziejewska poinformowała zebranych , że na zjeździe sołtysów w 

Wąchocku otrzymała wyróżnienie w kategorii Sołtys Roku 2016. W związku z powyższym złożyła 

podziękowanie dla władz gminy – dla Pana Wójta oraz dla Przewodniczącego Rady za zgłoszenie 

jej kandydatury do konkursu. Pani sołtys zwróciła się do Wójta, aby rozpropagować wśród 

mieszkańców gminy informacje na temat usuwania azbestu. 

- Wójt Gminy złożył podziękowanie Pani Sołtys za jej pracę społeczną i zaangażowanie w sprawy 

sołectwa. Odnośnie azbestu to Wójt wyjaśnił, że  dotacja jest tylko na utylizację azbestu, natomiast 

wymiana pokrycia następuje z własnych środków.  

- Wójt poinformował, że w dniu 22 czerwca odbył się wyjazd radnych oraz sołtysów do Sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej. Wójt wyraził zadowolenie ze wspólnego wyjazdu, można było zobaczyć 

ciekawe miejsce znane tylko z telewizji, spotkać się z posłami. Był to bardzo owocny wyjazd.   

- Wójt poinformował zebranych, że na zlecenie Starosty Włoszczowskiego w dniu dzisiejszym 

zostały przekazane dla sołtysów plany urządzenia lasów celem uzgodnienia przez mieszkańców 

gminy. 

Wójt poinformował również na temat projektów parasolowych, nie mamy pewności ani gwarancji 

czy wnioski zostaną zrealizowane, ale chcemy spróbować, żeby później nie żałować, że nie 

wykorzystaliśmy szansy. Wnioski będą przyjmowane w Urzędzie gminy do poniedziałku włącznie.  

- Wiceprzewodniczący Piotr Barański   zwrócił się do przedstawicieli Młodzieżowej Rady Gminy 

złożył gratulacje z okazji odbytych wyborów wśród młodzieży gimnazjalnej jak również 

ukonstytuowania się. Zachęcił ich do uczestnictwa w obradach sesji. 

- Dyrektor Gimnazjum z Kluczewska Jacek Zięba złożył podziękowanie Wysokiej Radzie za 

podjęcie uchwały odnośnie zakupu działki przy szkole. Poinformował również,  będąc członkiem 

Rady Powiatu, że  zostanie opracowana przez Powiat broszura informacyjna na temat postępowania 

w przypadku ubiegania się o dotację na usuwanie azbestu. 

- Sekretarz Gminy Andrzej Jaśkiewicz poinformował, że w Urzędzie Gminy w dniu 10 lipca br. 

odbędą się bezpłatne konsultacje  organizowane przez Urząd Marszałkowski  w Kielcach na temat 

możliwości pozyskiwania dotacji z Funduszy Europejskich, na które w imieniu organizatorów 

zaprasza zainteresowanych możliwością otrzymania dotacji.  

Ad. 16. W związku z wyczerpaniem tematów Przewodniczący Rady ogłosił zakończenie sesji w  

dniu 30 czerwca 2017 roku. Zakończenie nastąpiło o godzinie 13
10

.  

 

PROTOKÓLANT:         PRZEWODNICZĄCY RADY: 

 

 

 

 

 

 


